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Protokół nr 17/2012  

z  XVII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 

w dniu 22 maja 2012r. 

XVII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.10.00 w 

sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca Rady  M. Włodarczyk 

otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich przybyłych. W sesji wzięło udział 14 

radnych. Radny A.Ochyra - nieobecny. Przewodnicząca stwierdziła, że wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  to quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz gości w 

załączeniu.  

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  

28 marca 2012 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok. 

a) sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok. 

b)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok, 

c) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok w tym: 

a) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok, 
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b) przedstawienie  wniosku (opinii i uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie  

za 2011 rok, 

c) odczytanie opinii RIO na temat wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok, 

d) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie  o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2012-2024 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 

11. Sprawy różne, wolne wnioski. 

12. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 

13. Zakończenie. 

 

W sprawie porządku obrad głos zabrali: 

Wójt gminy- zaproponował, aby do porządku obrad dodać dwa projekty uchwał: w 

sprawie odstąpienia od porozumienia zawartego z Miastem i Gminą Wyrzysk jako pkt 

8; oraz projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 2012 

rok w pkt 11. 

 

 Głosowanie za zmianą w porządku obrad: 14 głosów „za”, na 14 obecnych radnych. 

Porządek obrad po zmianach wyglądał następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie quorum, 

- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  

28 marca 2012 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok. 
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a) sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok. 

b)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok, 

c) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2011 rok w tym: 

a) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok, 

b) przedstawienie  wniosku (opinii i uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie  

za 2011 rok, 

c) odczytanie opinii RIO na temat wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok, 

d) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie  o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia zawartego z Miastem i 

Gminą Wyrzysk.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2012-2024 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 2012 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 

13. Sprawy różne, wolne wnioski. 

14. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 

15. Zakończenie. 

 

 

Ad.2.  

 

Przewodnicząca Rady w sprawie przyjęcia protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 28 marca 2012 roku poprosiła o wypowiedź sekretarza 

sesji radną Świadek. 

Radna Świadek powiedziała, że z  protokołem się zapoznała i prosi o jego przyjęcie 

bez czytania.  
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Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
Ad.3. 

Radny Klesa - wnioskuje o usunięcie spróchniałych drzew na Dębówce w 

Miasteczku, gdyż zagrażają pobliskim budynkom. 

 

Ad.4. 

Przewodnicząca Rady M. Włodarczyk powiedziała, że w minionym okresie brała 

udział w: 29.03 – sesji powiatowej oraz walnym zebraniu Stowarzyszenia Gmin i 

Powiatów Nadnoteckich, w obchodach Dni Drzymały,  posiedzeniach komisji 

budżetu, oświaty, objazdowej komisji rolnictwa oraz uroczystościach w Górce 

Klasztornej . Pełniła także cotygodniowe dyżury w urzędzie gminy. 

Ad.5. 

Wójt T.Dąbrowski  przedstawił wszystkim zarządzenia wydane w minionym okresie. 

Następnie dodał, że w tym miesiącu dni roboczych było znacznie mniej, odbył się 

rozruch technologiczny oczyszczalni ścieków. Ponadto wójt powiedział, że 12.04 – 

odbyło się spotkanie z Marszałkiem Województwa w sprawie rozwoju naszego 

Regionu; 13.04 – Powiatowa Rada Zatrudnienia, konferencja w Warszawie w 

sprawie odnowy wsi z inicjatywy Kancelarii Prezydenta RP; 20.04  - miały miejsce 

obchody 75 rocznicy śmierci Michała Drzymały, odbyła się msza w Grabównie, 

złożono kwiaty pod obeliskiem i w Miasteczku na grobie Drzmały. Kolejnym punktem 

programu była sesja popularno-naukowa, która odbyła się w auli Zespołu Szkół 

Centrum Kształcenia Rolniczego w Brzostowie, gdzie wygłoszono referaty naukowe; 

24.04 podpisaliśmy aneks do umowy w Urzędzie Marszałkowskim, a planujemy 

podpisać jeszcze umowę w sprawie Okalińca i Miasteczka Huby. Wójt wspomniał 

także o objeździe po terenie gminy w okresie świąt majowych. Z przykrością 

stwierdził, że mieszkańcy naszej gminy w czasie świąt państwowych niechętnie 

wywieszają flagę narodową przy swoich posesjach. 19.05 odbyły się Dni Skupienia w 

Górce Klasztornej, na których nasi radni swoja obecnością nie dopisali. Podobnie 

było na Dniu Strażaka- też w innych latach  było więcej ludzi niż teraz.  

 

Ad.6. 
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Skarbnik Gminy Eugenia Jendrzejek przedstawiła sprawozdanie finansowe i 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok.  

Ponadto przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

sprawozdaniu z wykonania  budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie  za 2011 rok. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała „otwieram dyskusję nad sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok”. 

  Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że materiał ten był szeroko omawiany na 

wszystkich komisjach i odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok. 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 

rok:  

14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła 

uchwałę Nr XVIII/96/2012 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 

2011 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.7. 

ad.a) W sprawie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Miasteczko 

Krajeńskie wójt gminy T. Dąbrowski powiedział, że  ten materiał był już 

wielokrotnie analizowany przez radnych, oceniony został przez RIO i nie ma 

potrzeby jego czytania kolejny raz. Nadmienił tylko, że posiadamy mienie w postaci 

gruntu i nieruchomości. Gospodarkę prowadzimy w formie wydzierżawiania lub 

sprzedaży. Posiadamy także obszary leśne, z którym pozyskujemy drewno, jednak 

tego rodzaju usługi są bardzo kosztowne i zysk nie jest taki wysoki jak by się mogło 

wydawać. Jeśli chodzi o budynki mieszkalne, to są przede wszystkie obiekty stare, 

wymagające dużych nakładów. Niestety część mieszkańców nagminnie zapomina o 

obowiązku systematycznego regulowania czynszu za ich najem. W związku z tym 
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mamy dylemat w sprawie stosowania  eksmisji. Nasz stan majątkowy także się 

powiększa wskutek realizacji kolejnych inwestycji, takich jak kanalizacja, czy 

oczyszczalnia ścieków. Jednak ich realizacja pociąga za sobą także i koszty,  co 

zmusza nas do zaciągania nowych kredytów. Trzeba jednak zaznaczyć, że celem 

naszym jest dostarczanie jak najlepszej jakości usług mieszkańcom naszej gminy. 

 

 

Ad.b) Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej P.Zawistowski przedstawił  

wniosek (opinię i uchwałę)  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok.  

 

Ad.c) Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała  opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu  na temat wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok.  

 

Ad.d) Następnie przewodnicząca Rady powiedziała - „ kto jest z państwa radnych 

za przyjęciem wniosku Komisji Rewizyjnej, a tym samym za udzieleniem 

absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok” 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie w głosowaniu jawnym jednogłośnie  podjęła 

uchwałę Nr XVII/97/2012 w sprawie udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy 

Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  

Wójtowi Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2011 rok i z tej okazji  złożyła gratulacje 

Wójtowi Gminy T. Dąbrowskiemu. 

 

 Ad. 8 

W sprawie uchwały o odstąpieniu od porozumienia zawartego z Miastem i Gminą 

Wyrzysk wójt gminy powiedział, że do tej pory usługi z zakresu leśnictwa pełnił u 

nas pracownik  Urzędu Miasta i Gminy Wyrzysk. Obowiązki te pełnił na mocy 

podpisanego porozumienia między naszymi urzędami. W tej chwili już jest to nie 
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możliwe, ze względu na chorobę tego pracownika, w związku z tym uchwała  

wypowiadająca wspomniane porozumienie, jest konieczna do podjęcia. Obecnie 

musimy sami starać się o zatrudnienie leśnika na własną rękę i planujemy zrobić to  

w formie umowy zlecenie. Mamy już pierwsze rozmowy z kandydatem za sobą i 

chcemy ją podpisać jak najszybciej 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

 

Ad.9. 

Skarbnik E.Jendrzejek przedstawiła wprowadzenie niezbędnych zmian w budżecie 

na 2012 rok  szczegółowo je uzasadniając. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

 
Ad.10. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2012-2024, która jest 

konsekwencją wyżej podjętej. 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Ad.11. 

Wójt gminy powiedział, że zaciągnięcie nowego kredytu jest konieczne ze względu 

nie tylko na  finansowanie planowanego deficytu budżetu i spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań, ale także na  dodatkowe obciążenia finansowe jakich się 

podjęliśmy m.in. budowę chodnika w Grabównie i Grabionnej, budowę Orlika, placu 

zabaw w Miasteczko-Huby, zagospodarowanie Placu Wolności w Miasteczku 

Krajeńskim, czy dodatkową linię kanalizacyjną przy drodze Rzadkowskiej w 

Grabównie. Wszystkie te przedsięwzięcia wydają się nam niezbędne, są w trakcie 

realizacji i za wykonane odcinki musimy zapłacić lub na inne  przygotować 

dokumentacje. Na budowę Orlika dostaniemy większą dotację niż początkowo 

zakładaliśmy, więc tym bardziej z takiej szansy trzeba skorzystać. Kanalizację w 

kierunku hydroforni musimy zrobić, ponieważ duże ilości wód popłucznych będą 
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mogły być odprowadzane bezpośrednio do kanalizacji. Spłata kredytu ma nastąpić w 

latach 2013-2016. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na 2012 rok. 

 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XVII/101/2012 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 2012 rok. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad.12. 

Odpowiedzi na interpelacje radnych i sołtysów. 

Wójt gminy T. Dąbrowski udzielił  odpowiedzi na wnioski Komisji Rolnictwa, 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska  z komisji objazdowej po drogach gminnych: 

-  uwagi w sprawie dróg powiatowych skierowaliśmy do Starostwa Powiatowego, 

- ubytki w drodze z Wolska Dolnego do Górnego- firma ATA TECHNIK dostanie takie 

zlecenie i to wykona, 

- konserwacja obiektu Świetlica pod chmurką – uzgadniamy z wykonawcą, kiedy 

przeprowadzenie takiej konserwacji jest konieczne, 

- droga w Okalińcu- koło p.Dziuby i droga w Grabionnej – postaramy się to zrobić do 

końca tego miesiąca, 

- wycinka zakrzaczeń- po otrzymaniu stosownego zezwolenie na ich wycięcie na 

pewno to zrobimy własnymi siłami.  Drzewa na Dębówce przy budynku p. Pawlak też 

usuniemy, 

-  pochylone drzewa w Dąbkach- już usunęliśmy 3 sztuki i skoro będzie konieczność 

to usuniemy pozostałe uszkodzone, 

- jakość dróg dojazdowych do łąk- to będzie trudne do zrealizowania, ponieważ 

właśnie zaczął się sezon sianokosów, a bobry porobiły tamy i drogi są rozmyte. 

Dopiero za jakiś czas będziemy widzieli jaka jest skala zniszczeń, 

- sprawa podjazdu w Kocewie- to jest poważna sprawa, do której musimy się 

przygotować i finansowo i merytorycznie, zrobić dokumentację i zaplanować środki, 

aby wykonać to porządnie. Planujemy wykupić  część gruntu i poszerzyć podjazd. 

Sprawa jest poważna, bo zagrożenie ze strony natężonego ruchu na drodze 

powiatowej jest duże.  



9 
 

Ponadto wójt poinformował o konieczności powiększenie cmentarza w Grabównie 

I możliwości pozyskania gruntu na ten cel. Zaapelował także do sołtysów o 

dokonanie inwentaryzacji psów z terenu naszej gminy , tak abyśmy mogli w 

przyszłości działać zgodnie z ustawą o ochronie bezdomnych zwierząt. Powyższa 

ustawa nakłada na nas obowiązek dokarmiania kotów , a psom zapewnić opiekę. 

Posiadanie takiej ewidencji pozwoli nam ocenić skalę tego zjawiska w gminie i lepiej 

zaplanować skuteczne działania. 

Ad.13. 

Wolne wnioski 

Radna powiatowa p. B.Patera pogratulowała wójtowi udzielonego absolutorium i 

podziękowała za zaproszenie na sesję. Powiedziała, że liczy na owocną współpracę  

między powiatem i gminą. 

E.Stachowska – dyrektor Gminnego Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim 

zaprosiła wszystkich mieszkańców na plener rzeźbiarski oraz ognisko i potem 

zabawę taneczną. Impreza ma się odbyć w sobotę 26 maja na boisku w Brzostowie. 

Sołtys Ilnicki- zaapelował o dokończenie budowy drogi z Arentowo do Wolska 

Górnego. 

Wójt odpowiedział, że jest tam nawiezione kruszywo i teraz czekamy na efekty, 

jednak nie będzie ich widać do póki porządnie nie popada, wtedy będzie można 

ocenić co jest jeszcze do poprawienia. W razie potrzeby przystąpimy do dalszych 

niezbędnych prac na tym odcinku. 

B.Kulińska- dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Miasteczku Krajeńskim 

poinformowała zebranych, że odbył się I etap konkursu wiedzy o naszej gminie. 

Planowany jest jeszcze etap II, a potem  finał, który planuje się przeprowadzić 

podczas następnej sesji. 

E.Stachowska dodała, że odbyła się „wędrówka mieszkańców”, po naszej gminie. 

Zakończyła się ona ogniskiem w Wolsku, przygotowanym przez pana sołtysa 

Ilnickiego. 

Sołtys Baszczuk poinformował o konieczności kontynuacji budowy chodnika w 

Grabionnej z funduszu sołeckiego. Tym razem ma to być odcinek przy drodze 

powiatowej, w kierunku do krzyża. Pan Baszczuk powiedział to kierując ukłon  do 

Powiatu prosząc o umożliwienie wykonania tego zadania. 

Ad.14. 

Ustalono termin kolejnej sesji na dzień 27 czerwca 2012 r. 
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